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Chiritoiu: Estimam beneficii pentru consumatorii români în jur de 100 de milioane

de euro, pentru activitatea de anul trecut

Consiliul Concurentei a aplicat, în 2022, sanctiuni care s-au cifrat  undeva la 40 de milioane de euro si

estimam beneficii pentru  consumatorii români în jur de 100 de milioane de euro pentru activitatea  de anul

trecut, a declarat, joi, presedintele institutiei, Bogdan  Chiritoiu.

"Licitatiile au fost întotdeauna în atentie si ma tem ca vor ramâne  pentru mult timp o zona la care trebuie sa fim

atenti. Vom termina  curând o investigatie printr-o licitatie de IT a Ministerului de  Interne, care ne-a fost sesizata

de Ministerul de Interne. Am anuntat  ieri ca am deschis o investigatie privind licitatii la CNAIR pentru  reparatii

de drumuri. În acelasi timp, avem si cazuistica, economia se  schimba si cazurile noastre se extind spre alte zone.

Vom termina în  curând un caz, sa îi spunem traditional, legat de electrocasnice, de  comercializarea produselor

Samsung. Avem, iarasi, în derulare  investigatii pe zona de servicii digitale. Astea le vom anunta în  curând, pentru

ca sunt inspectii la care colaboram cu alte state membre,  sa facem inspectii în alte state membre - Olanda si altele

- si atunci  dureaza ceva mai mult. Deci, de îndata ce finalizam formalitatile cu  partenerii din celelalte state, o sa

facem anuntul. Asta ce înseamna?  Vorbim undeva de 40 de milioane de euro sanctiuni anul trecut, ca sa  stiti ca

doar performanta noastra în instanta e buna si cazurile astea  se câstiga în instanta. În orice caz, ANAF-ul le

încaseaza, sunt  executorii, deci ele se încaseaza. Dar, dincolo de sanctiuni si de  impactul bugetar, estimam

beneficii pentru consumatorii români de în jur  de 100 de milioane de euro pentru activitatea de anul trecut. Deci

sunt  beneficii importante", a afirmat Chiritoiu.

El a precizat ca aceste sanctiuni ajung în special la firmele straine  pentru ca acestea sunt firme mari si sunt în

general investigate de  Consiliul Concurentei.

"În general, sanctiunile astea se duc pe firme mari, pentru ca e normal  sa prioritizam resursele uitându-ne la firme

mai mari, care au un impact  mai mare în economie. Natura business-ului românesc este ca firmele  mari sunt în

general straine. Deci, de asta în general amenzile noastre  mari merg la firme straine, nu pentru ca avem ceva cu

firmele straine.  Ele sunt, evident, binevenite sa investeasca în România si datoria  noastra, a tuturor, este sa avem

un climat de investitie atractiv, dar  pentru ca în general firmele mari sunt investigate de noi si sanctionate  de noi

si firmele mari sunt în general straine, de asta amenzile  noastre merg mai degraba la firme straine decât la firme

românesti", a  explicat seful autoritatii de concurenta.

Chiritoiu a subliniat ca aceste investigatii sunt importante pentru  sanatatea economiei românesti, însa impactul cel

mai mare vine în  aceasta perioada din zona ajutorului de stat.

"Aici, sumele vehiculate sunt gigantice. Anul trecut a fost un an  exceptional din acest punct de vedere, pentru ca

se si suprapun o serie  de instrumente. Ne straduim sa finalizam absorbtia fondurilor din  perspectiva bugetara

anterioara. Ar trebui sa începem, dar înca nu  începem, noua perspectiva bugetara. Acolo înca lucram la reguli,

înca nu  am început absorbtia fondurilor sau în mica masura s-a început, dar  avem multe fonduri pe instrumentele

noi ale Uniunii care sunt legate de  criza COVID, acum de criza din Ucraina. Aici vorbim în special de PNRR, 

care mi se pare un instrument foarte bun. E început. Şi pentru Comisia  Europeana e un început si trebuie sa se

rodeze mecanismele si la ei. Şi  pentru noi este un mecanism nou si trebuie sa ne rodam", a afirmat  acesta.

Bogdan Chiritoiu a subliniat ca sumele prevazute în PNRR sunt foarte  mari, comparabile cu fondurile de

coeziune, sunt inteligent gândite  pentru ca merg pe obiective, însa termenele sunt scurte.

"Deci, trebuie sa fii mai iute decât pe fondurile traditionale. Sunt  multe avantaje la PNRR. Ce ne-am straduit noi,

colegii nostri care  lucreaza pe ajutor de stat, noi toti, în Consiliu: sa nu fim în  întârziere, sa nu cream noi întârzieri
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în absorbtia acestor fonduri si  de asta, daca va uitati anul trecut, în jur de 30 de miliarde de euro au  fost aprobati,

nu înseamna cheltuiti, aprobati. S-au aprobat schemele a  30 de milioane de euro, de doua ori si jumatate mai mult

decât în anul  anterior. Deci, asta e zona noastra prioritara si în zona unde avem cel  mai mare impact economic.

Am facut si o serie de recomandari pentru  Guvern, bazându-ne pe experienta anterioara privind modul cum

organizam  gestionarea fondurilor europene. Deci, acum este ideea de a ne muta  dinspre granturi mai mult spre

instrumente financiare. E înca o  dezbatere în interiorul administratiei românesti. Ne-am obisnuit, acum  ne-am

chinuit cu granturile. Când am învatat si noi granturile, lumea ne  spune "Stai, nu mai dati granturi, acuma veniti

cu garantii de stat'.  Cred ca asta e calea, e mai sustenabila pentru companii, sa le  obisnuiesti sa lucreze cu bancile,

sa lucreze cu instrumentele  financiare, în mod mai sustenabil. Grantul îl dai o data, dar daca s-a  creat o relatie

între companie si banca asta poate sa dureze, sa asigure  sustenabilitate, sa dureze mai mult timp", a adaugat

presedintele  autoritatii de concurenta.
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